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J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

 
Készült: Rakamaz Város Képviselő-testületének 2012. december 10. napján 

megtartott közmeghallgatásáról.  
 
Jelen vannak:   Farkas Ernő polgármester 
   Cseh Béla  
   Héri Viktor 
   Hercegfalvi Frida 
   Palsics János 
   Pályi Zoltán 
   Pirint Andrásné képviselők 
 
   Dr. Tóth Andrea jegyző  
   Kovácsné Pallai Valéria aljegyző 
 

Tanácskozási joggal meghívott: 
3.) napirendi pontnál  
Dr. Illés László r. alezredes, a Nyíregyháza Rendőrkapitányság 
kapitányságvezetője, 
Lebbenszki Viktor r.zls., a Nyíregyháza Rendőrkapitányság 
Rakamaz Rendőrőrs mb. őrsparancsnoka 
 
40 fő rakamazi lakos 

 

 
Farkas Ernő polgármester köszönti a képviselőket, a meghívott vendégeket és a 
közmeghallgatáson megjelent állampolgárokat. 
 

 
A polgármester megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mert 7 fő képviselő 
jelen van. 
 
Farkas Ernő a jegyzőkönyv hitelesítőnek Pályi Zoltán és Pirint Andrásné 
képviselőket jelöli ki. 
 
Ezt követően Farkas Ernő polgármester javasolja, hogy a meghívóban szereplő 
napirendi pontokon kívül 1.) napirendi pontként „A köznevelési intézmény 
működtetéséről döntés” napirendi pontot, 2.) napirendi pontként „A köznevelési 
intézmények állami fenntartásba vételével összefüggő intézmény átadás-átvételre 
vonatkozó megállapodás megkötése” napirendi pontot is tárgyalja meg a 
Képviselő-testület. A módosításnak megfelelően a meghívóban szereplő 1.) 
napirendi pont 3.) napirendi pontra, a 3.) napirendi pont 4.) napirendi pontra 
változik. 
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A Képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi napirendi pontok tárgyalását 
fogadta el: 
 
1.) A köznevelési intézmény működtetéséről döntés. 

Előadó: Farkas Ernő polgármester 
 
2.) A köznevelési intézmények állami fenntartásba vételével összefüggő intézmény 

átadás-átvételre vonatkozó megállapodás megkötése. 
Előadó: Farkas Ernő polgármester 

 
3.) Beszámoló a város közbiztonságáról, a városban végzett közbiztonsággal kap-

csolatos tevékenységről. 
Előadó: Lebbenszki Viktor r.zls., mb. őrsparancsnok 

 
4.) Közérdekű bejelentések, javaslatok tétele. 
 
 
1. napirendi pont: A köznevelési intézmény működtetéséről döntés. 

Előadó: Farkas Ernő polgármester 
 
A határozat-tervezet a jegyzőkönyvhöz csatolva van. 
 
H o z z á s z ó l á s : 
 
Cseh Béla: 
A Kulturális, Oktatási és Sport Bizottság a határozat-tervezetet elfogadásra 
javasolja. 
 
 
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Rakamaz Város Önkormányzatának 
220/2012. (XII.10.) KT. 

h a t á r o z a t a  
 

a köznevelési intézmény működtetéséről döntés 
 

A Képviselő-testület 
 

A nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény (a továbbiakban: Nkt.) 
97. § (24) bekezdésének b) pontja alapján az alábbi döntést hozza: 
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Rakamaz Város Önkormányzata az Nkt. 74. §-ának (4) bekezdésében foglaltak 
alapján az Önkormányzat rendelkezésére álló saját és átengedett bevételek 
terhére, a saját tulajdonában álló – az állami intézményfenntartó központ által 
2013. január 1-jétől fenntartott köznevelési intézmény feladatainak ellátását 
szolgáló – ingó és ingatlan vagyon működtetését vállalja , egyúttal a nemzeti 
köznevelésről szóló törvény végrehajtásáról szóló 229/2012. (VIII.28.) 
Korm.rendelet alapján benyújtott kérelmét visszavonja. 

 
A határozatról értesül: 
1.) Klebelsberg Intézményfenntartó Központ 1055 Budapest, Szalay út 10-14. 
2.) Szabolcs-Szatmár-Bereg Megyei Kormányhivatal Oktatási Főosztály  

4400 Nyíregyháza, Hősök tere 5. 
3.) Erzsébet Királyné Általános Iskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény 

és Szakiskola 4465 Rakamaz, Ady Endre út 63. 
4.) Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Iroda 
5.) Belső ellenőr 
6.) Könyvvizsgáló 

 
 
2. napirendi pont: A köznevelési intézmények állami fenntartásba vételével 

összefüggő intézmény átadás-átvételre vonatkozó 
megállapodás megkötése. 

 
A határozat-tervezet és a megállapodás tervezete a jegyzőkönyvhöz csatolva van. 
 
H o z z á s z ó l á s : 
 
Cseh Béla: 
A Kulturális, Oktatási és Sport Bizottság a határozat-tervezetet elfogadásra 
javasolja. 
 
 
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Rakamaz Város Önkormányzatának 
221/2012. (XII.10.) KT. 

h a t á r o z a t a 
 

a köznevelési intézmények állami fenntartásba vételével összefüggő  
intézmény átadás-átvételre vonatkozó megállapodás megkötése 
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A Képviselő-testület 

 
1.) Dönt arról , hogy Rakamaz Város Önkormányzata (4465 Rakamaz, Szent 

István út 116.) a Klebelsberg Intézményfenntartó Központtal (1055 
Budapest, Szalay u. 10-14.) a köznevelési feladatot ellátó egyes 
önkormányzati fenntartású intézmények állami fenntartásba vételéről szóló 
2012. évi CLXXXVIII. törvény alapján a köznevelési intézmények állami 
fenntartásba vételével összefüggő intézmény átadás-átvételre, a 
feladatellátáshoz kapcsolódó létszámátadásra, valamint a feladatellátáshoz 
kapcsolódó vagyonelemek, jogok és kötelezettségek megosztására 
vonatkozóan – a határozat melléklete szerinti – megállapodást köt.  

 
2.) Felhatalmazza a polgármestert a megállapodás aláírására. 

 
A határozatról értesül: 
1.) Klebelsberg Intézményfenntartó Központ 1055 Budapest, Szalay u. 10-14. 
2.) Szabolcs-Szatmár-Bereg Megyei Kormányhivatal Oktatási Főosztály  

4400 Nyíregyháza, Hősök tere 5. 
3.) Erzsébet Királyné Általános Iskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény 

és Szakiskola 4465 Rakamaz, Ady Endre út 63. 
4.) Rakamazi Pedagógiai Szakszolgálat 4465 Rakamaz, Ady Endre út 63. 
5.) Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Iroda 
6.) Belső ellenőr 

 
 
3. napirendi pont: Beszámoló a város közbiztonságáról, a városban végzett 

közbiztonsággal kapcsolatos tevékenységről. 
Előadó: Lebbenszki Viktor r.zls., mb. őrsparancsnok 

 
Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva van. 
 
H o z z á s z ó l á s o k : 
 
Dr. Illés László r.alezredes: 
Nagyon köszönöm, hogy részt vehetek azon a közmeghallgatáson, amelyen a 
megbízott őrsparancsnok beszámol a rendőrőrs munkájáról. Ahogyan a 
beszámolóban is elhangzott, Rakamaz város a közbiztonság területén nagyon jól áll 
a települések rangsorában. Úgy gondolom, hogy évek óta stabil, megbízható 
szakmai munkát végeznek az őrsön dolgozó kollégák, így a jó eredmények a 
rendőrőrs személyi állományának köszönhető. Az őrs létszáma 15 fő. Bár 
Rakamaz nem lesz járási székhely, mégis meg fog maradni ez az állománylétszám.  
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Az őrsön lévő gépkocsik állapota megfelelő, azonban a közeljövőben egy nulla 
kilométeres autó fogja az őrs gépkocsiparkját gyarapítani, amellyel még 
hatékonyabbá tehető a munkájuk. A mai napon egyeztetést folytattam polgármester 
úrral, aki tájékoztatott a rendőrőrs épületének felújításáról. Nagyon bízom abban, 
hogy az elkövetkezendő évben jó munkakörülmények között tudják a kollégák 
tovább folytatni a magas színvonalú munkát. Kérem a lakosságot, hogy segítsék az 
őrs dolgozóinak a munkáját, probléma esetén bátran forduljanak hozzájuk.  
 
Farkas Ernő polgármester: 
Kapitány úr elmondta, hogy megbeszélést folytattunk a mai nap folyamán. 
Tájékoztattam kapitány urat arról, hogy mintegy 10 millió forint összeget nyertünk 
el, amelyet teljes mértékben a rendőrőrs épületének felújítására fogunk fordítani. 
Az épület a mai kornak megfelelően kerül felújításra, kívül és belül egyaránt. 
Német Gábor volt őrsparancsnok munkáját megköszönöm. A parancsnoksága alatt 
lévő időszakban nyugalom volt a településen, az őrs hatékonyan végezte a 
munkáját. Sajnos a városőrség településünkön regisztráció hiánya miatt nem 
működik. Ezzel kapcsolatosan a szükséges intézkedéseket meg fogom tenni. 
Szeretném, ha 2013. január 1. napjától működhetne a városőrség.  
 
Mokánszki Mihály rakamazi lakos: 
A Tisza-parton elhelyezett csónakok a nádgyújtogatók miatt veszélyben vannak. 
Előfordult már, hogy mire a tulajdonos lement a Tiszára, a kikötött csónak kiégett 
a gyújtogatás miatt. A Rendőrőrsnek erre is oda kellene figyelni. 
 
Lebbenszki Viktor mb. őrsparancsnok: 
Nádgyújtogatással kapcsolatos feljelentés nem érkezett a Rendőrőrsre. A Tisza-
parton történt cselekmények egyébként a Tokaji Vízirendőrséghez tartoznak. Az 
ilyen jellegű bejelentéseket ott kell az állampolgároknak megtenniük. 
 
Farkas Ernő polgármester: 
Köszönöm őrsparancsok úrnak a beszámolóját. Remélem, hogy az 
együttműködésünk legalább olyan színvonalú lesz, mint amilyen eddig volt a 
Rendőrőrssel. 
 
 
Ezt követően Farkas Ernő polgármester az alábbi határozat-tervezetet bocsátotta 
szavazásra: 
„A Képviselő-testület 

Nyíregyháza Rendőrkapitányság Rakamaz Rendőrőrsének Rakamaz város 
közbiztonságáról, a városban végzett közbiztonsággal kapcsolatos 
tevékenységéről szóló beszámolóját megtárgyalta, azt elfogadja.”  
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A Képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Rakamaz Város Önkormányzatának 
 222/2012. (XII.18.) KT. 

h a t á r o z a t a  
 

a város közbiztonságáról, a városban végzett    
  közbiztonsággal kapcsolatos tevékenységekről 

 
A Képviselő-testület 

 
Nyíregyháza Rendőrkapitányság Rakamaz Rendőrőrsének Rakamaz város 
közbiztonságáról, a városban végzett közbiztonsággal kapcsolatos 
tevékenységéről szóló beszámolóját megtárgyalta, azt elfogadja.  
 
A határozatról értesül: 

     1.) Nyíregyháza Rendőrkapitányság Rakamaz Rendőrőrs Rakamaz 
     2.) Városi Rendőrkapitányság Nyíregyháza 
 
 
4. napirendi pont: Közérdekű bejelentések, javaslatok tétele. 
 
 
Mokánszki Mihály rakamazi lakos: 
A MÁV-állomás környezete igencsak kívánnivalót hagy maga után. Az újságos 
bódé évek óta üresen áll, az állaga nagyon lehangoló látványt nyújt. Az állomás 
környezete rendkívül gazos, szemetes. Fel kellene szólítani a MÁV-ot, hogy tegye 
rendbe a területét. Amennyiben azt a MÁV nem rendezi, akkor az 
önkormányzatnak kellene ezt megtenni és a költségeket kiszámlázni feléjük. A 
településen átutazókat nagyon csúnya kép fogadja. Az emberek sajnos ebből ítélik 
meg, hogy egy település mennyire igényes.  
 
Az utak, járdák elég rossz állapotban vannak. Több helyen végeztek 
útfelújításokat, azonban azok nem megfelelően vannak kivitelezve. A Rákóczi úton 
előfordul, hogy az útpadka 15 cm-rel lejjebb van az úttesttől, illetve az is 
előfordult, hogy 15-20 métert kihagyva folytatódott tovább az útfelújítás. Ha az 
úttestről az autó lemegy, akár fel is akadhat az útpadkán, ezáltal rendkívül 
balesetveszélyes a Rákóczi úton történő közlekedés. Számomra elfogadhatatlan a 
dolgozók hozzáértésének hiánya, a munkához való hozzáállásuk.  
 
 
 



 384 
 
 
 
A közmunkások siralmas teljesítményt nyújtanak, munkájukat volt alkalmam 
nyomon követni. Véleményem szerint a munkairányítót ösztönözni kellene, hogy ő 
is tudja ösztönözni a közmunkásokat. Sajnos mi vagyunk a hibásak azért, hogy 
eltűrjük az ilyen munkavégzést. 
 
A szemétszállítás esetében minőségi problémák vannak. Előfordul, hogy a 
szemétszállítók a szemét egyharmadát, egynegyedét benne hagyják a szemétgyűjtő 
edényzetben. Véleményem szerint a szolgáltatás minősége nem megfelelő. 
Amennyiben a lakosságtól megkövetelik a szemétszállítási díj pontos 
kiegyenlítését, akkor mi is követeljük meg a hulladék megfelelő elszállítását.   
 
Sum Györgyné rakamazi lakos: 
Nagy problémát jelent számomra a talajterhelési díj megemelése. Sajnos az én 
lakásomba még a víz sincs bevezetve, mégis fizetnem kell a magas talajterhelési 
díjat. 
 
Farkas Ernő polgármester: 
A Magyar Államvasutak Zrt-t több alkalommal felszólítottuk a MÁV-állomás 
környékének rendezésére. Az, hogy viszonylag rendezett a környék, az 
önkormányzatnak köszönhető. Újra fel fogjuk hívni a MÁV figyelmét a területük 
rendezésére. 
 
A szemétszállítással kapcsolatos problémát jelezni fogom a szolgáltató felé. 
Nagyon örülök annak, hogy a szemétszállítás díja jelentősen csökkent ebben az 
évben, azonban ez a minőség rovására nem mehet. Elvárjuk azt a színvonalat, 
amelyet a volt szolgáltató nyújtott a településen. 
 
A talajterhelési díj ebben az évben a tízszeresére emelkedett meg. Ezt a döntést 
nem az önkormányzat hozta, hanem az európai uniós követelményeknek felelően 
törvény írja elő a talajterhelési díj mértékét. Körülbelül tíz év volt adva a 
lakosságnak arra, hogy a csatornában történő szennyvízelvezetést megoldja. 
Javaslatom az, hogy akinek lehetősége van, kössön rá a szennyvízhálózatra. Sajnos 
a díj megfizetésétől nem tudunk eltekinteni.   
 
Pályi Zoltán alpolgármester: 
A közmunkások foglalkoztatásával kapcsolatosan elmondhatom, hogy nem volt 
könnyű számunkra ez az év. Ilyen nagy létszámú közmunkással még nem 
dolgoztunk együtt soha. Elmondhatom, hogy a személyi állomány összetétele 
szinte ijesztő volt számunkra. Nem tudhattuk, hogy milyen munkát vállalhatunk 
rájuk, mit tudunk velük elvégeztetni.  
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Tudom, hogy voltak „csellengő” közmunkások, de sajnos nem mindenki mellett 
lehettünk ott. Én is észleltem a problémákat és figyelmeztettem őket a megfelelő 
munkavégzésre. A Rákóczi úton lévő útpadkák problémájáról tudok, de sajnos 
csak annyi javítást tudunk elvégezni, amennyi anyag a rendelkezésünkre áll. 2013. 
évben a start munkaprogram keretében tovább szeretnénk javítani az útpadkákat, 
átereszeket, kapubejárókat. További tervünk a közúti jelzőtáblák cseréje, amelyet 
szintén a start munkaprogram keretében szeretnénk megvalósítani.  
 
Farkas Ernő polgármester: 
A munkaprogramok nem csak munkavégzésről szólnak, hanem az emberek 
munkába való visszajuttatását célozzák meg. Sok embernek meg kell tanítani a 
munkát, hiszen olyan ember is van, aki soha nem dolgozott. Alpolgármester úr 
minden reggel öt órától kint volt a munkaterületen a közmunkásokkal, tehát nem 
voltak magukra hagyva. Úgy gondolom, hogy ezzel a programmal nagy előrelépés 
történt a munkába való visszaállás tekintetében. A Rákóczi úttal kapcsolatos 
észrevétellel egyetértek. Javaslom, hogy a „Rákóczi út balesetmentesítése” 
javaslatot a közérdekű bejelentések és javaslatok nyilvántartásába, a 2013. évben 
megvalósítandó közérdekű bejelentések közé vegye fel a Képviselő-testület.  
 
 
 
Ezt követően Farkas Ernő polgármester az alábbi határozat-tervezetet bocsátotta 
szavazásra. 
 
„A Képviselő-testület 
A „Rákóczi út balesetmentesítése” javaslatot a közérdekű bejelentések és 
javaslatok nyilvántartásába, a 2013. évben megvalósítandó közérdekű bejelentések 
közé felveszi.” 
 
 
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
 

Rakamaz Város Önkormányzatának 
223/2012. (XII.18.) KT. 

h a t á r o z a t a  
 

közmeghallgatáson tett közérdekű bejelentés  
és javaslat 
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A Képviselő-testület 

 
A „Rákóczi út balesetmentesítése” javaslatot a közérdekű bejelentések és 
javaslatok nyilvántartásába, a 2013. évben megvalósítandó közérdekű 
bejelentések közé felveszi.” 

 
 
 
 
Farkas Ernő polgármester az ünnepek közeledtével kellemes karácsonyt, boldog új 
évet kíván a Képviselő-testület és a maga nevében a város lakosságának. 
 
 
Ezt követően Farkas Ernő polgármester megköszöni a lakosság részvételét, és a 
közmeghallgatást bezárta. 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 

Farkas Ernő     Dr. Tóth Andrea 
polgármester             jegyző 

 
 
 

Pályi Zoltán     Pirint Andrásné 
jegyzőkönyv-hitelesítők 

 


